[image: C:\Users\user\Desktop\SAC word LH-20-01-01.jpg]


	

			نموذج محضر اجتماع

	 
	10/10/1436 H
	F-48-01



[image: ][image: ]
	اسم الجهة (ملاحظة: اسم المختبر، اسم جهة التفتيش، واسم جهة منح الشهادات يجب ان يتطابق مع السجل التجاري)
CAB Name (Note: the name of laboratory,  inspection body, and Certification Body. Shall match the Commercial Registration)

	باللغة العربية:
	
	Name in Arabic:

	باللغة الإنجليزية:
	
	Name in English:

	رقم الاعتماد:
	
	Accreditation Number:

	التاريخ المتوقع للتغيير:
	
	Expected change Date:

	تاريخ الإبلاغ:
	
	Submission Date:

	*ملاحظة: يجب أن يتم الإبلاغ عن التغييرات وأخذ الموافقة من المركز قبل تنفيذه
	Note: Changes must be reported and approved by SAAC before implementation

	نوع الجهة
	CAB Type

	1
	☐	فحص / ISO/IEC 17025 Testing 
	2
	☐	معايرة / ISO/IEC 17025 Calibration
	3
	☐	تفتيش/  ISO/IEC 17020  Inspection  
	4
	☐	منح شهادات /ISO/IEC 17021-1 Certification Bodies + (جميع الأجزاء المتعلقة بمجال الطلب)

	5
	☐	شهادات  الحلال/GSO 2055-2  Halal Certificates
	6
	☐	مختبر طبي /ISO 15189 Medical Lab  
	7
	☐	 منح شهادات المنتجات والخدمات والعمليات/  Certification of ISO/IEC 17065 Products, Services and Processes   
	8
	☐	[bookmark: _GoBack]مقدمي اختبارات الكفاءة/  ISO/IEC 17043 Proficiency Test Providers

	9
	☐	مصنعي المواد المرجعية /ISO 17034 Reference Material Producers  
	10
	☐	منح شهادات الأفراد ISO/IEC 17024:2012  Certification of Personnel /
	11
	☐	البنوك الحيوية / ISO 20387 Biotechnology Biobanking
	
	
	

	نوع التغيير/الإبلاغ
	Type of Change / Notification

	الملكية والوضع القانوني والتنظيمي 
*يجب تقديم: السجلات الرسمية (السجل التجاري، الترخيص، الخ)، وأسماء الملاك، وأنشطة الشركة الأم، والهيكل التنظيمي، واسم جهة تقويم المطابقة، قبل وبعد التغيير، وتحليل المخاطر التي تشمل ولا تقتصر على (التأثير على الاستقلالية والحيادية)، الأفعال التي سيتم اتخاذها من قبل الجهة لضمان التطبيق الفعال.
	☐	Ownership, Legal and Organizational Status
*The following must be provided: official records (commercial registration, license, etc.), names of owners, activities of the parent company, organizational structure, the name of the CABs before and after the change, and a risk analysis covering at minimum the impact on independence and impartiality, along with the actions to be taken by the entity to ensure effective implementation.

	المسئولين الأساسين من إداريين وفنيين
 (مثل: مدير جهة تقويم المطابقة ونائبه، مدير الجودة ونائبه، المدير الفني ونائبه،...الخ)
*يجب تقديم: سجلات تقييم كفاءة الموظف الجديد ومناسبته للوظيفة، وثيقة التكليف، الخطة التدريبية المحدثة،...الخ)
	☐	Key Administrative and Technical Personnel
(e.g., CAB Manager and Deputy, Quality Manager and Deputy, Technical Manager and Deputy, etc.)
*The following must be provided: competency evaluation records for the new staff member and evidence of suitability for the assigned role, designation/appointment documents, and the updated training plan, etc.

	الأشخاص المخولين

	☐	Authorized Personnel


	مقر الجهة وبيانات التواصل
*يجب تقديم: السجلات الرسمية (السجل التجاري، الترخيص، الخ)، وتحليل المخاطر التي تشمل ولا تقتصر على (التأثير على دقة النتائج)، الأفعال التي سيتم اتخاذها من قبل الجهة لضمان التطبيق الفعال
	☐	CABs Location and Contact Information
*The following must be provided: official records (commercial registration, license, etc.), a documented risk analysis (covering, at minimum, potential impact on result accuracy), and the actions to be taken by the entity to ensure effective implementation.

	السياسات والإجراءات

	☐	Policies and Procedure


	التجهيزات والظروف البيئية
*يجب تقديم: سجلات التحقق من الأجهزة والتجهيزات، تدريب العاملين على الأجهزة، سجلات المعايرة والصيانة،....الخ)
	☐	Equipment and Environmental Conditions
*The following must be provided: verification records for equipment and instruments, staff training records on the use of equipment, calibration and maintenance records, etc.

	الفنيين
*يجب تقديم: سجلات تقييم كفاءة الموظف الجديد ومناسبته للوظيفة، وثيقة التكليف، الخطة التدريبية المحدثة،...الخ)
	☐	Technical Personnel
*The following must be provided: competency evaluation records for the newly assigned staff member, appointment documentation, and the updated training plan.

	النتائج الغير مرضية في اختبارات الكفاءة وبرامج المقارنة
*يجب تقديم: سجلات تقييم النتائج الغير مرضية، والأفعال التصحيحية المتخذة،...الخ)
	☐	Unsatisfactory Results in Proficiency Testing and Interlaboratory Comparisons
*The following must be provided: evaluation records of unsatisfactory results and the corrective actions.

	تنظيم الجهة لبرامج مقارنة حسب المواصفة ISO/IEC 17043
*يجب تقديم: إجراءات الجهة حسب المواصفة ISO/IEC 17043، الجهات المشاركة، تاريخ التنفيذ، المعايير،...الخ)
	☐	Organization of Interlaboratory Comparison Programs According to ISO/IEC 17043
*The following must be provided: the entity’s procedures in accordance with ISO/IEC 17043, participating bodies, implementation dates, standards used, etc.


	أخرى
	
	☐	
	Others  

	وصف التغيير/الإبلاغ بالتفصيل:
	Description of the Change/ Detailed Notification:

	

	الإشارة إلى الوثائق الداعمة والمرفقات:
	Supporting Documents and Attachment:

	

	أقر بأن جميع المعلومات الواردة في هذا النموذج والوثائق المرفقة معه صحيحة
	☐	I confirm all information provided in this form, and attached documents, are correct

	الاسم:
	
	Name:

	المنصب:
	
	Position:

	التاريخ:
	
	Date:

	التوقيع:
	
	Signature:

	*ملاحظة: يوقع من قبل أعلى سلطة في الجهة (بحسب السجل التجاري).
	*Note: To be signed by the highest authority in the entity (as per the commercial registration).

	رأي المركز حول التغيير: (يعبأ من قبل المركز)
	SAAC Opinion on Change: (To be completed by the Center)
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	08/01/2026
	نموذج إبلاغ بالتغييرات في جهة تقويم المطابقة 
	الصفحة 2 من 2
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